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Protokól nr 44/05 
z XLIV Sesji Rady Gminy Raszyn 

w dniu 27 stycznia 2005 r.  
 
Ad. 1) 
Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum. 
 
Przewodniczacy Rady Gminy Raszyn Pan Dariusz Ksiazek otworzyl obrady 
XLIV Sesji Rady Gminy, stwierdzil quorum. 
 
Ad. 2) 
Przyjecie porzadku obrad. 
Pan D. Ksiazek – zaproponowal przyjecie porzadku obrad. 
Pan J. Hipsz – odnosnie punktu dot. Programu Malej i Sredniej 
Przedsiebiorczosci. Czy byly robione konsultacje, czy odbywaly sie w tej 
sprawie komisje. 
Pan I. Kwiecinski – wszyscy radni zostali zaproszeni na specjalnie 
zorganizowane spotkanie w celu omówienia tego programu. Stawil sie tylko 
jeden radny p. Krzysztof Derda. 
Pan D. Ksiazek - poddal porzadek obrad pod glosowanie. 
Porzadek obrad poddany pod glosowanie zostal przyjety glosami 9 za, 2 
wstrzymujace sie. 
 
Ad. 2) 
Uchwala w sprawie zmian w budzecie gminy na 2005 r. 
 
Pan I. Kwiecinski – komisja budzetu omawiala uchwale. 
Pan A. Zareba – komisja budzetu pozytywnie ocenila projekt w glosowaniu 6 
za. 
Pan D. Ksiazek – prosze o wyjasnienie wynagrodzen bezosobowych. 
Pan I. Kwiecinski – w zwiazku ze zmiana w przepisach jest koniecznosc 
stworzenia odbrebnych 2 paragrafów. Nie ma zmniejszen ani zwiekszen. 
Pan Wójt – prosze dopisac do paragrafu z którego wykonywane sa ulice, ulice 
Miklaszewskiego, chodzi o to, ze jest to ulica w terenie wiejskim prowadzaca do 
pól i mozna na nia pozyskac srodki.  
Pan D. Ksiazek – wobec braku pytan zaproponowal glosowanie. Uchwala 
zostala przyjeta glosami 9 za, 3 wstrzymujace sie. 
 
Ad. 4) 
Uchwala w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Komendanta 
Powiatowego Policji w Pruszkowie. 
Pan A. Zareba – uchwala ta reguluje forme porozumienia miedzy gmina a 
komenda. Natomiast srodki, które w tej chwili sa wstawiane sa w uchwale 
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budzetowej. Komisja budzetu zaopiniowala pozytywnie projekt uchwaly 2 za, 4 
wstrzymujace sie. Wstrzymanie sie od glosu podyktowane bylo tym,  ze radni 
chcieli porozmawiac z komendantem na temat spraw bezpieczenstwa i 
wydatkowania srodków, które rada przeznacza. Na poprzednia sesje, która sie 
nie odbyla zaproszono komendanta, na ta nie zapraszano. Zwracam sie do 
radnych  o podjecie tej uchwaly. 
Pan Wójt – prosze o glosowanie obu uchwal, bo dotycza tej samej sprawy, z 
tym, ze jedna dla powiatu a druga dla komendy stolecznej. Pomoc dla policji nie 
jest juz obciazona 40% przekazaniem na skarb panstwa. 
Pani Skarbnik – prosze o skorygowanie w obu porozumieniach tresci dot. 
przekazywania pieniedzy na konto srodków specjaln\yche, poniewaz srodki 
specjalne sa zlikwidowane ustawowo. Pieniadze przekazuje sie na rachunek 
komendy.  
Pani T. Her – prosilabym aby na jedna z najblizszych sesji zaproszono 
komendanta, bo jednak nie wszystko jest tak jak nalezy, ta kradziez w 
Giacomelli.  
Pan D. Ksiazek – tak zostanie zaproszony, aby wszyscy mogli poznac Pana 
Komendanta. 
Pan I. Kwiecinski – komendant byl juz zaproszony, trzeba uszanowac czyjs 
czas. a sesja sie nie odbyla m.in. z Pani winy. 
Pan T. Szwed – komendant wychodzac z poprzedniej sesji powiedzial, ze nie ma 
sprawy, przyjdzie jeszcze raz. Czy mamy kontrole tych pieniedzy, które 
przekazujemy i ile mamy koni i jaki jest stan ich zdrowia. 
Pan Iwicki – byl Pan uczestnikiem komisji budzetu, gdzie mówiono, ze z tych 
pieniedzy ma byc kupiony jeden z koni. Ale rozumiem, ze to juz tradycja, ze 2x 
pytamy o to samo. Wydatkowanie srodków moze byc tylko zgodnie z 
porozumieniem. Ja dostaje wykazy patroli, dla komisji bezpieczenstwa na 
pewno komendant wykona takie zestawienie wydatków, jezeli wykaze 
zainteresowanie. Jeden kon oslepl.  
Pani Skarbnik – sprawozdanie komendant powiatowego jest na pewno, 
natomiast z Warszawy nie jestem pewna. 
Pan J. Hipsz – docieraja do mnie glosy, ze patrole tylko tak sobie spaceruja. 
Okazuje sie, ze najniebezpieczniejszym miejscem jest podwórko komisariatu, bo 
tylko tam sa kamery, a przeciez nie musza one tam byc, bo tam tylko 
zwiazanych bandytów przywoza, nie przychodza sami.  
Pan Wójt – na takie pytanie postaram sie równie merytorycznie odpowiedziec. 
To gdzie sobie zamontuja kamery policjanci to ich sprawa, nam nic do tego. 
Najniebezpieczniejszym miejscem jest teren centrum Jank. 
Pan D. Ksiazek – wobec braku pytan poddala uchwale pod glosowanie. 
Uchwala zostala przyjeta glosami 12 za, 1 wstrzymujacy sie. 
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Ad. 5) 
Uchwala w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Komendy Stolecznej  
Policji . 
Przewodniczacy poddal uchwale pod glosowanie. Uchwala zostala przyjeta 
glosami – 12 za, 1 wstrzymujacy sie. 
 
Ad. 6) 
Uchwala w sprawie ustalenia stawek oplaty administracyjnej. 
 
Wobec braku pytan Przewodniczacy Rady Gminy Pan Dariusz Ksiazek 
zaproponowal glosowanie.  
Uchwala poddana pod   glosowanie zostala przyjeta jednoglosnie – 13 za. 
 
Ad. 7) 
Uchwala w sprawie wyrazenia opinii dotyczacej mozliwosci zmiany terminu 
i sposobu zagospodarowania nieruchomosci stanowiacej dzialki 
ewidencyjne 466/24 i 466/28 polozonej w Raszynie przy ul. Szkolnej, 
oddanej w uzytkowanie wieczyste do dnia 14 lutego 2099 roku celem 
pobudowania budynku uslugowego. 
 
Pan I. Kwiecinski – na komisji planowania byla szeroko omawiana ta sprawa. 
Jedna z dzialek nie miala opinii rady odnosnie zmiany zagospodarowania, 
wszystkie inne maja, dlatego jest prosba do rady o opinie. Czy wyrazi zgode na 
zagospodarowanie tego budynku jako mieszkalno-uslugowy czy tez pozostawia 
jako biurowo-uslugowy. Sa tu inwestorzy, którzy odpowiedza na wszystkie 
pytania. 
Pani T. Her  – Pan Wójt moze sam zadecydowac co z tym zrobi, nie musi wcale 
pytac o opinie rady, zmiana zagospodarowania spowoduje, ze gmina straci na 
podatku od nieruchomosci. Kawalkowanie tego projektu spowoduje to,  ze 
tracimy nad tym wszystkim kontrole. 
Pan M. Goljanek - inwestor zapewnil, ze zmian w wygladzie budynku nie 
bedzie, zmieni sie tylko srodek. Natomiast nalezy rozwazyc, czy lepiej stracic 
troche ze wzgledu na zmiane zagospodarowania ale zyskac, bo jednak jakies 
pieniadze wplyna.  
Pani G. Zaboklicka – popieram p. Her. Odnosnie zagospodarowania tego terenu 
powinna sie odbyc szersza debata.  
Pan Wójt – zgadzam sie z p.Goljankiem, a idac dalej, zapytam sie Pani Her, ile 
gmina otrzymala za uzytkowanie wieczyste od firmy Residence, wtedy, gdy 
byla Pani Przewodniczaca. 
Pani T. Her – ja nie pamietam dokladnie, ale na pewno bylo to tyle ile wynikalo 
z przepisów prawa. 25% wartosci.  
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Pan Wójt – dobrze, ale co dalej, co roku trzeba wplacac 3%, Pani ma 
doswiadczenie, cztery lata byla Pani Przewodniczaca i mam nadzieje, ze dbala 
Pani o interesy gminy. 
Pani T. Her – ja mysle, ze wszystko odbywalo sie zgodnie z prawem. 
Pan Wójt – nie ma Pani takiej wiedzy rozumiem, prosze sie do tego przyznac. 
Pani T. Her – nie jestem osoba przesluchiwana i nie ma Pan prawa zadawac mi 
takich pytan. To wszystko jest i zwracam sie do Pani Skarbnik,  aby udzielila 
precyzyjnej odpowiedzi na ten temat. A ile Pan sciagnal od tej firmy podczas 
Pana kadencji.  
Pan Wójt – to wszystko co robie, to po to, zeby sciagnac naleznosci, których 
wam nie udalo sie zrobic. Pozwoli Pani, ze Pani Skarbnik jako mój pracownik 
bedzie odpowiadala wówczas, gdy udziele jej glosu. To co robimy jest na 
korzysc gminy, aby teren, który jest naprzeciwko przestal straszyc i byc 
niechlubnym pomnikiem poprzedniej kadencji.   
Pan I. Kwiecinski – to jest kolejna sprawa, z która my sie borykamy. 
Wprowadzono firme niewiarygodna, która nigdy nic nie zrobila. Byla to 
ewidentna niegospodarnosc. Mamy tytul wykonawczy wobec dluznika, syndyk 
wpisal nas na liste. 
Pan J. Gromek – ta uchwala nie powinna sie znalezc na forum obrad rady. 
Natomiast decyzje wobec tej sprawy podejmuje Wójt. Jezeli mamy tak wszystko 
opiniowac to powinno byc duzo wiecej takich spraw. Chcialbym uslyszec Pana 
stanowisko jako organu wykonawczego w tej kwestii.  
Pan Wójt – ja absolutnie przychyle sie do stanowiska rady.  
Pan M. Chmielewski – chcialem zapytac Wójta  o stanowisko w sprawie 
pierwokupu i przedstawicieli firmy developerskiej co tam ma powstac. 
Pan I. Kwiecinski – to bylo omawiane 3 razy, ale jeszcze raz powtórze, tego nie 
sprzedawala spólka Residence, tylko drugi podmiot Towarzystwo Inicjatyw 
Gospodarczych. W zwiazku  z tym nie obowiazuje prawo pierwokupu. 
Pan Tadeusz Pawlowski – jestem jednym ze wspólwlascicieli spólki, która chce 
zainwestowac srodki. Fundamenty i garaze sa juz wybudowane, wiec 
architektura tego budynku niewiele moze sie zmienic. Planowana jest budowa 
budynku mieszkalno-uslugowego, bo na powierzchnie biurowe nie ma popytu 
na terenie.  
Pan I. Kwiecinski – funkcja tego terenu jest uslugowo-biurowa. Panstwo 
wystepuja o funkcje wiodaca mieszkaniowa. 
Pan M. Chmielewski – ja nie pytalem o mozliwosci pierwokupu  w 2003 r. Ja 
tego nie pamietam, nie chce jatrzyc, a pytam dlatego, bo nie pamietam. 
Pan I. Kwiecinski – ale Pan to robi. Wszelkie informacje przekazywala Pani 
Naczelnik na komisji, natomiast na sesji zgodnie ze statutem wyraza Pan swoje 
stanowisko, czy jest Pan za, czy przeciw. Tak jak Pani radna Her powiedziala 
nie jestesmy na komisji sledczej. Mial Pan na to czas i mógl sie Pan o to spytac. 
Jezeli ma Pan takie pytania, to oczywiscie dostarczymy dokumenty do 
Przewodniczacego Rady i bedzie sie Pan mógl z nimi zapoznac. 
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Pan D. Ksiazek – w celu sprostowania, chce powiedziec, ze radni wyrazaja 
swoje zdanie w glosowaniu, natomiast w punkcie, jezeli otwieram dyskusje, to 
jest czas na zadawanie pytan i odpowiedzi. To jest w statucie Panie Wójcie. 
Pani T. Her – to jest niemozliwe, zeby zamknac dyskusje na sesji, bo komisje sa 
takie jakie sa. Nie wszyscy radni biora udzial w komisjach. Radni maja prawo 
zadawac pytania na sesji.  
Pan Wójt – nie zgodze sie z tym, bo Pani wielokrotnie ucinala dyskusje bedac 
Przewodniczaca. Mysle, ze tutaj wiele zlego by sie nie stalo, bo to jest 
kontynuacja pewnej lansowanej przez Pania metody prowadzenia sesji.  
Pan T. Szwed – czy ta uchwala ma jakas moc sprawcza, czy decyzja w tej 
sprawie jest typowa  decyzja administracyjna. Bo jezeli tak, to ustawa mówi kto 
podejmuje decyzje administracyjne. W zwiazku z tym skladam wniosek o 
nieglosowanie tej uchwaly.  
Pan Wójt – wczoraj wszystkie watpliwosci na komisji zostaly rozwiane. Jest to 
szeroko pojmowana konsultacja w kwestii zagospodarowania terenu i jako wójt 
zwracam sie o opinie do rady. Mam nadzieje, ze przy wielu innych wypadkach, 
gdy trzeba podejmowac trudne, czesto niepopularne decyzje i tym razem rada 
nie uchyli sie od zajecia stanowiska. 
Pan T. Szwed – to nie jest decyzja, to jest opinia. 
Pan I. Kwiecinski – tu znowu podgrzewana jest atmosfera, od konca 2002 r. jak 
wójt Iwicki zajal to stanowisko ciagle byly zarzuty, rozmawiajmy, konsultujmy. 
Jezeli Wójt wystepuje to na odwrót niepotrzebnie. Prosilbym aby radni ustalili 
czego od nas oczekuja, bo teraz jestesmy troszeczke rozdarci.  
Pan A. Zareba – w ustawie o gospodarce nieruchomosciami jest zapis, ze gminie 
nie przysluguje prawo pierwokupu dzialki, która zostala zabudowana. 
Pani G.Zaboklicka – mam zludzenie sluchajac tego, ze decyzja rady ma byc 
niejako przykrywka do niepopularnej decyzji, której nie chce podjac wójt. Pan 
wójt bedzie sie zaslanial decyzja rady gminy. Ostatecznie organem 
wykonawczym jest wójt, wtedy kiedy mógl sie radzic rady, a bylo to w 
przypadku przedszkola to wtedy sie nie radzil, tylko sam podjal decyzje. 
Uwazam, ze ta sprawa powinna byc przedmiotem ogólnej dyskusji zarówno 
mieszkanców jak i nas radnych. 
Pan Wójt – jeszcze dalej brniemy w absurd, czy sie ma pytac wójt o opinie czy 
nie. Ale tak juz jest, ze jak trzeba podjac decyzje to Pani umywa rece. Dlatego 
chcialem zadac Pani pytanie, jako osobie wyksztalconej, czy Pani sie podoba to 
co sie dzieje vis a vis urzedu? 
Pani G. Zaboklicka – cieszy mnie to, ze ma byc to zagospodarowane, ale niech 
to bedzie ku radosci nas wszystkich, a nie ku zadowoleniu kilku osób.  
Pan I. Kwiecinski – prosze o zajecie stanowiska za lub przeciw i uszanowac tu 
inwestorów. Uszanujmy te osoby, które zainwestowaly w tym terenie. 
Pan D. Ksiazek – ja bym chcial sie odniesc do projektu uchwaly i do ustawy o 
gospodarce nieruchomosciami. Art. 62 ustawy mówi, ze w umowie okresla sie 
sposób i termin zagospodarowania. Wlasciwy organ moze wyznaczyc termin 
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dodatkowy. Czyli ustawa precyzuje to dokladnie. Pan Wójt moze sie zapytac 
rady, jaka jest jej opinia, i tu dziekujemy, natomiast równiez sam Pan Wójt 
moze podjac decyzje. Czy sposób zagospodarowania zostanie ustalony aktem 
notarialnym? 
Pan I. Kwiecinski – sposób zagospodarowania, terminy to wszystko bedzie 
zapisane w akcie notarialnym. Aby ten akt podpisac potrzebne jest od panstwa 
stanowisko, jak byscie to widzieli i tak bedzie zapisane w akcie. 
Pan D. Ksiazek – czyli Pan Wójt moze sam dokonac zmiany sposobu poprzez 
podpisanie aktu notarialnego i nie potrzebuje pytac rady? 
Pan I. Kwiecinski – tak jak w wielu innych  sprawach ale sami panstwo zescie o 
to prosili wielokrotnie. Pan mi nie przerywa, bo Pan chce uzyskac odpowiedz 
tak lub nie, jak wielokrotnie Pan to czynil. Dlatego Panu odpowiem, skoro radni 
wielokrotnie prosili zeby zajmowac stanowisko w sprawach trudnych, waznych 
dla gminy, to Wójt poprosil panstwa o stanowisko i prosil zebyscie panstwo nie 
uciekali od podjecia tego stanowiska.  
Pan D. Ksiazek – mysle, ze Wójt jako organ wykonawczy ma swoje zdanie. Co 
Wójt by zrobil i co by doradzal radzie. Zeby z odwaga powiedzial. Czy gdyby 
nie musialby sie pytac rady, to co by zrobil, zmienil by termin i sposób. 
Pan I. Kwiecinski – podjalby najlepsza decyzje i chcialby zeby radni podjeli 
najlepsza decyzje  jaka bedzie dla mieszkanców tej gminy. 
Pan D. Ksiazek – a jaka jest najlepsza decyzja Panie Wójcie. 
Pan I. Kwiecinski – chcielibysmy uslyszec panstwa stanowisko. 
Pan D. Ksiazek – Panie Wójcie, Wójt jako organ wykonawczy ma wizje, jezeli 
Wójt nie chce powiedziec jakie jest jego zdanie, to po prostu jest to ucieczka, 
pewien strach. Uwazam, ze trzeba powiedziec. To moze pomóc radzie przy 
glosowaniu. 
Pan Wójt – Panie Przewodniczacy targaja mna sprzecznosci, z jednej strony 
przychylam sie do tego co powiedziala Pani Her, ze gmina bedzie miala 
mniejsze wplywy, z drugiej strony jako mieszkaniec chcialbym widziec ten 
teren zagospodarowany. I tak samo panstwo macie dylemat jak ja. W zwiazku z 
tym posilkuje sie tutaj panstwa stanowiskiem. 
Pan D. Ksiazek – czyli do czasu jak Pan Wójt nie bedzie mial 100% pewnosci 
jak i radni, powinnismy przeglosowac wniosek p.Szweda. W momencie gdy Pan 
Wójt i rada beda mieli 100% pewnosc, to stanie to pod obrady rady. Chcialbym, 
aby nasze stanowisko zostalo wypracowane w najblizszym czasie i zebysmy 
mogli na nastepnej sesji zaglosowac, tak czy nie. 
Pan J. Hipsz – jest jeszcze jedna mozliwosc, sa to konsultacje gminne. 
Pan Pawlowski – spólka planuje inwestowac w ta nieruchomosc i w ciagu 2 lat 
wykonczyc i oddac do uzytku ten obiekt. Jezeli bedzie inne stanowisko Wójta i 
rady, to ten teren pozostanie taki jaki jest. 
Pan J. Karwatowski, Prezes Banku Spóldzielczego – ta dyskusja jest bardzo 
zenujaca, zawsze mówilem, ze najwieksze wplywy z podatków sa od polskich 
przedsiebiorców, zawsze byly zarzuty, ze wpuszczamy obcy kapital. Nie 
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blokujcie inwestowania dla polskich obywateli. Jezeli nie ma jakichs 
generalnych zmian w zagospodarowaniu, nie blokujcie, niech inwestuja swoje 
pieniadze. Maja isc do innych gmin. 
Pan D. Ksiazek – to bedzie zalezalo od wyniku glosowania wniosku p.Szweda. 
Jezeli przejdzie, to na nastepna sesje na pewno stanie ta sprawa i dokonamy 
wyboru. Chcialbym aby stanowisko Wójta równiez bylo jasne. 
Pan I. Kwiecinski – od razu uprzedzamy, ze tego Wójt nie powie. 
Pan D. Ksiazek – jezeli Wójt nie zajmie stanowisko to bardzo sie dziwie, bo jest 
to jednak najwazniejsza osoba w gminie i ona powinna wiedziec jakie jest jej 
zdanie i co chce zrobic. 
Pan Wójt – Panie Przewodniczacy dziekuje, ze Pan pierwszy raz tak dalece 
przerzucil odpowiedzialnosc na mnie. Mam nadzieje, ze w przyszlosci tez 
bedzie Pan to podtrzymywal, ale korzystajac z prawa powszechnej konsultacji 
pozwalam sobie absolutnie podporzadkowac sie woli rady, liczac, ze rada 
zajmie stanowisko. W zwiazku z tym, zeby nie uciekac od tej 
odpowiedzialnosci, co teraz Pan chce tym glosowaniem wniosku p.Szweda 
uczynic, a tym samym oddalic dalszy proces inwestycyjny, z drugiej strony 
bardzo dziwie sie radnym, którzy przedtem tak lekka reka przekazali firmie, 
która wg naszej swiadomosci dzisiaj nie miala zadnych gwarancji, ze wykona to 
co chciala, a w momencie gdy tak na jej rzecz lobbowano, nawet nie miala 
siedziby, a w miejscu gdzie rzekomo miala miec swoje przedstawicielstwo, byl 
dopiero archeolog i czlowiek z lopata w terenie, ze tego w ogóle nie sprawdzono 
wówczas, a teraz macie panstwo konkretnego, wiarygodnego inwestora, o 
którym tutaj w sposób jednoznaczny wypowiedzial sie, przez panstwa 
szanowany i przeze mnie tez Prezes naszego polskiego banku. Dlaczego 
panstwo uciekacie od zajecia stanowiska. Jezeli chcecie, zeby tak bylo jak do 
teraz to przeglosujcie na tak wniosek p.Szweda, bo to do tego zmierza. Komus 
udalo sie, ktos chce cos zrobic a panstwo korzystajac z mandatu spolecznego, w 
imie prawa, czy swoich ambicji zablokujecie polska inwestycje na terenie 
Gminy Raszyn. Gratuluje prosze panstwa. Slogany na sztandarach i kompletny 
brak odpowiedzialnosci.  
Pan D. Ksiazek – ja powtórze jedno Panie Wójcie. Pana osoba jest bardzo 
wazna i dlatego ja sie nie boje. Ja wlasnie chce, zeby Pan powiedzial i jezeli Pan 
powie jakie jest Pana zdanie, ja zaglosuje tak jak Pan uwaza, zeby bylo 
najlepiej. Bo czy my podejmiemy na tak, czy nie, to Pan moze podjac inna 
decyzje. Dlatego prosze Pana, zeby Pan nie bal sie i zeby Pan nie uciekal od 
odpowiedzialnosci.  
Pan T. Szwed – zlozylem ten wniosek bo nieprawda jest, ze rada nie podejmujac 
tej uchwaly cokolwiek blokuje. Mozna inwestowac w tym terenie przy zakupie 
przez spólke, bo Pan Wójt wyda decyzje, taka jak chce, moze zmienic nasza 
decyzje, moze podjac decyzje bez naszej opinii. To nie jest zadne blokowanie, 
mozna w kazdej chwili tam budowac co sie chce. 
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Pan I. Kwiecinski – padly tu bardzo mocne slowa Pana Przewodniczacego, ze 
Wójt sie boi podejmowac decyzje. Nieprawda, Wójt podejmuje decyzje ciagle i 
tez ta decyzje podejmie. Tylko wyszlismy naprzeciw. Widzicie panstwo, jest 
sprawa mala, kontrowersyjna i rada boi sie podjac jakiekolwiek stanowisko. 
Wójt ta decyzje podejmie. Jezeli panstwo nie chcecie, uciekacie od zajecia 
stanowiska, my poradzimy sobie, tak jak dziesiatki decyzji wydajemy 
codziennie to podejmiemy i ta. My wiemy o co chodzi. Chcielismy uniknac 
artykulów na pierwszych stronach lokalnych gazet „Wójt zmienil 
przeznaczenia” albo „Wójt nie zmienil przeznaczenia”. Dlatego rozumiem, 
przeglosujcie, zeby tego nie glosowac i spimy spokojnie. 
Pan D. Ksiazek – nie Panie Wójcie, bo powiedzialem, ja uzalezniam swoje 
stanowisko od Pana Wójta i gdyby Pan Wójt powiedzial, ze tak, ja bede tak 
glosowal. 
Pan T. Szwed – ja tez moge to powiedziec, jezeli Pan Wójt teraz powie, ze tak, 
ja tez bede glosowal tak. 
Pan D. Ksiazek – czyli Panie Wójcie, stoimy przed sytuacja, czy chce Pan 
wyrazic opinie? 
Pan Wójt – prosze panstwa ja nie jestem panstwa nianka, zebym panstwa za 
reke prowadzil, albo jestescie radnymi z calym bagazem albo was trzeba 
prowadzic za reke. Obyscie zawsze byli tacy jednomyslni jak ja mam cos do 
zaproponowania. Nie, ja podejme decyzje i ja wiem jaka. Jestem ciekaw 
panstwa stanowiska, bo ono bedzie takie jakie wyrazicie. 
Pan D. Ksiazek – szkoda, ze Pan rzuca ta sprawe na rade, ze tracimy czas jak 
Pan i tak z góry juz wie jaka decyzje Pan podejmie. Pan sie boi powiedziec jaka 
bedzie. 
Pan A. Zareba – chcialbym zwrócic uwage Panu Przewodniczacemu, ze Pan jest 
przez nas powolany do tego, zeby prowadzic sesje. Nagle tu sie rozpoczyna 
jakas dziwna dyskusja pomiedzy Panem a Wójtem. Wójt pyta sie nas o nasze 
stanowisko w pewnej sprawie i my jako radni wybrani przez mieszkanców to 
stanowisko mamy prawo podjac. Jezeli mamy tutaj deklaracje Wójta, ze nasze 
stanowisko bedzie uwzglednione w jego decyzji to powinnismy taka symbioze 
poprzec, byc zadowoleni z tego, ze w ten sposób bedzie interpretowane nasze 
dzialanie. W tym momencie powstaje jakis ping pong miedzy Panem i Wójtem 
na temat podjecia jakiejs decyzji. Takze ja prosze Pana Przewodniczacego o 
prowadzenie normalnie sesji a nie dyskusji.  
Pani T. Her – stawiam wniosek formalny o zamkniecie tej zenujacej dyskusji.  
Pan Wójt – chcialem podziekowac Pani Radnej Her, zgadzam sie z nia. 
Pan D. Ksiazek – prosze p.Szweda o sformulowanie wniosku. 
Pan T. Szwed – wnosze o odeslanie projektu uchwaly do zaopiniowania 
odpowiedniej komisji.  
Pan M. Goljanek – chce przypomniec, ze projekt uchwaly byl opiniowany przez 
komisje planowania przestrzennego, pozytywnie. Nie widze potrzeby jeszcze 
raz obradowac nad ta sprawa. Ja bym prosil o podjecie decyzji tak lub nie 
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dzisiaj. Jezeli Wójt zobowiazal sie, ze przychyli sie do decyzji rady, to powinno 
wystarczyc. Nie powinnismy pytac Pana Wójta jakie jest jego zdanie, skoro 
Wójt zdaje sie na nas, na  15 radnych, których glosowanie bedzie odbiciem co 
chce spoleczenstwo. 
Pan D. Ksiazek – Panie radny Szwed, czy wycofuje Pan swój wniosek. 
Pan T. Szwed – uchwala zawsze moze byc skierowana do ponownego 
rozpatrzenia przez komisje. Komisja nie jest wyrocznia, tam byly 4 osoby, w 
tym 2 za, 1 wstrzymala sie, 1 przeciw. to nie jest cala rada, to rada decyduje. 
Pan M. Goljanek – komisje sa otwarte, kazdy moze na nia przyjsc. 
Pan M. Chmielewski – moim zdaniem powinnismy jednak glosowac, niech 
kazdy sie wypowie, to bedzie najlepsze. 
Pan D. Ksiazek – Panie radny Szwed, czy wycofa Pan wniosek. 
Pan T. Szwed – wniosku nie wycofuje, procedura glosowania nalezy do 
przewodniczacego. 
Pan D. Ksiazek – poddaje pod glosowanie wniosek p.Szweda. 
Wniosek nie zostal przyjety glosami – 4 za, 7 przeciw, 1 wstrzymujacy sie. 
Przystepujemy do glosowania uchwaly. Prosze o skladanie propozycji do 
wpisania, czy pozytywnie, czy negatywnie rada opiniuje. 
Pan M. Goljanek – proponuje wstawienie „pozytywnie”, tak jak zaopiniowala 
projekt komisja. 
Pan D. Ksiazek – poddaje pod glosowanie uchwale w zalaczonej tresci ze 
wstawieniem slowa „pozytywnie”. Ale jeszcze przed glosowaniem chcialem 
powiedziec, ze nie wezme udzialu w glosowaniu, dlatego, ze Pan Wójt unika 
wypowiedzenia swojego zdania i ja równiez przyjmuje taka zasade. 
Pan T. Szwed – Panie Przewodniczacy ja równiez nie bede bral udzialu w 
glosowaniu. 
Pani G. Zaboklicka – ja równiez. 
Pani T. Her – ja równiez. 
Pan D. Ksiazek – kto jest za przyjeciem uchwaly o zalaczonej tresci, ze 
wstawieniem slowa „pozytywnie”. 
Uchwala zostala przyjeta glosami – 7 za, 1 wstrzymujacy sie, 1 przeciw, 5 
radnych nie wzielo udzialu w glosowaniu. 
Pan Tadeusz Pawlowski – chcialbym podziekowac wszystkim radnym, którzy 
glosowali w slusznej sprawie i zrobimy wszystko, zeby ta inwestycja wykonana 
zostala w sposób prawidlowy, szybko i z korzyscia dla calej gminy.  
Pan Wójt – dziekuje za zajecie stanowiska, niewatpliwie bede je bral pod uwage 
przy podejmowaniu decyzji.  
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Ad. 8) 
Uchwala w sprawie wyrazenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Raszyn 
nieruchomosci polozonej we wsi Dawidy oznaczonej jako dzialka 
ewidencyjna nr 91 o powierzchni 1600 m2 w celu wybudowania 
Przedszkola w Dawidach. 
 
Pan A. Zareba – poinformowal, ze 6 czlonków komisji glosowalo za zakupem 
tego gruntu. 
Pan D. Ksiazek – czy zostala przeprowadzona analiza, czy jest zasadne 
budowanie przedszkola w tym terenie, czy byly brane pod uwage moze inne 
miejsca w tamtym okregu. 
Pan Wójt – oczywiscie byly brane pod uwage wszelkie perspektywy, jest ze 
wszechmiar wskazane budowanie przedszkola w tym miejscu. 
Pan D. Ksiazek – czy wiemy ile dzieci uczeszcza do tego przedszkola z samych 
Dawid. 
Pan I. Kwiecinski – takie analizy nie byly wykonane, ale zgodnie ze studium ten 
teren ma byc szeroko wykorzystywany mieszkaniowo, w zwiazku z tym bedzie 
wiecej dzieci. Wchodzi w gre aspekt ekonomiczny. Budynek w którym jest 
przedszkole wymaga remontu, ponadto spóldzielnia w Dawidach zazadala na 
dzien dzisiejszy ok. 4,5 tys. czynszu dzierzawnego plus oplaty zwiazane z 
biezacym remontem tj. ok. 65 tys. Nieekonomicznie byloby brniecie dalej w 
dzierzawe tego przedszkola. Znalezlismy dzialke, jestesmy po wstepnych 
rozmowach. Natomiast decyzja nalezy do panstwa. Wójt wnioskuje o 
pozytywne przeglosowanie tej uchwaly. 
Pan D. Ksiazek – ja nie jestem przeciwny zakupie tej dzialki, bede glosowal za. 
Natomiast jesli chodzi o budowe przedszkola w tym miejscu to jestem jednak 
daleki od tego, bo nie wiemy ile tych dzieci bedzie chodzi. Ten teren bedzie 
ograniczony strefa SELO, budowa autostrady. Teren, który sie rozbudowuje to 
Lady. Jestem za tym, aby przeprowadzic wszelkie analizy celowosci budowanie 
tam przedszkola, czy to jest zasadne. Moim zdaniem przedszkole powinno byc 
budowane w Ladach. Na poprzedniej sesji Wójt Kwiecinski zgodzil sie ze mna, 
ze powinno byc budowane przedszkole w Raszynie, jedno, bo nie jest nas stac 
na budowanie jednoczesnie 3 przedszkoli. Prosilbym Pana Wójta i rade, abysmy 
szukali najlepszego miejsca na budowe przedszkola w tym terenie, zebysmy sie 
zastanowili, czy w Ladach nie jest lepsze miejsce. 
Pan I. Kwiecinski – tak zgodzilismy sie, ze jedno zeby skonczyc, natomiast my 
nie konczymy dzialania gminy na jednej kadencji. Gmina bedzie istniala dalej, z 
nami, czy bez nas, dlatego tez powinnismy podejmowac takie dzialania, azeby 
zabezpieczyc dalszy rozwój tej gminy. Dlatego potrzebne nam grunty pod 
przedszkola czy inne cele, a te które sa nam niepotrzebne bedziemy zbywac. 
Taka jest gospodarka nieruchomosciami. Musimy patrzec perspektywicznie i nie 
skupiac sie na dniu dzisiejszym. Jest oprócz Raszyna kilka innych miejscowosci 
i mieszkancy maja okreslone oczekiwania. 
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Pan D. Ksiazek – czyli zgadza sie Pan ze mna, bo ja powiedzialem kupujemy 
dzialke, ale prosze o przeprowadzenie analizy, czy nie lepszym miejscem dla 
przedszkola beda Lady. 
Pani T. Her – zakup tej dzialki jest celowy i dokonywany po gospodarsku. 
Mamy tam dzialke, dokupujemy druga, a kiedy ja wykorzystamy, to tak jak 
p.Wójt powiedzial, gmina trwa, za 20 lat tez bedzie gmina. 
Pan I. Kwiecinski – przez zakup tej dzialki bedzie dojazd i w calosci bedzie ona 
bardzo przydatna i wartosciowa dla nas. Wnosze o podjecie tej uchwaly. 
Pan J. Hipsz – a ja uwazam, ze jest to narazanie gminy na straty, bo panstwo 
pamietacie, jak byla wyznaczona strefa lotniska, moze zostana powiekszone i 
moze w tym miejscu nie bedzie mozna budowac przedszkola. 
Pan D. Ksiazek – ten zakup jest sluszny, bo tam mamy dzialke, bez dojazdu.  
Pan Wójt – z rozmów z rodzicami wynika, ze sa zadowoleni, ze tam powstanie 
przedszkole, a budujemy je ku zadowoleniu mieszkanców a nie radnych. 
Pan Pawlikowski – czy przez 26 lat spóldzielnia brala jakies pieniadze za 
dzierzawe tego przedszkola, skad wziela sie kwota 4,5 tys. 
Pan Wójt – Pan Prezes nagle zazadal pieniedzy, do tej pory bylo uzytkowane 
bezumownie. W tej chwili jezeli w cos inwestujemy, to musimy miec umowe. 
Pan I. Kwiecinski – sam Pan wie, ze tutaj byla partyzantka we wszystkich 
rzeczach. Tak jak przedszkole w Falentach, w Dawidach. Po prostu, co sie 
chcialo, to sie robilo. Na dzien dzisiejszy podejmujemy dzialania, aby byly 
umowy dzierzawy wieloletnie, aby mozna bylo w te obiekty inwestowac, 
remontowac. Z przedszkolem w Falentach udalo sie, jest umowa. Prezes 
Kowalski, jak zobaczyl, ze musi podjac decyzje, to stwierdzil, ze musi byc ona 
ekonomicznie uzasadniona. Do tej pory mógl nas wyrzucic z dnia na dzien, bez 
dyskusji, za odszkodowaniem. Tak wyglada sytuacja. 
Pan D. Ksiazek  – czy termin 3 letni zostal zaproponowany przez Panów. 
Pan I. Kwiecinski – zaproponowalismy wieloletnia dzierzawe np. an 15, 20 lat, 
zebysmy mogli ten obiekt uzytkowac, wyremontowac. Uzytkowanie to jest 
ograniczone prawo wlasnosci, w zwiazku z czym Prezes Kowalski wycofal sie z 
tego i zaproponowal dzierzawe na okres 3 lat, co znowu nas specjalnie nie 
satysfakcjonowalo. 
Pan Pawlikowski – przedszkole bylo uzytkowane przez 26 lat, za co spóldzielnia 
nie pobierala ani zlotówki. A w tej chwili, gdy Prezes sie dowiedzial, ze gmina 
kupuje dzialke pod budowe przedszkola, to zazadal oplaty. 
Pan I. Kwiecinski – ponad rok temu wystapilismy do Pana Prezesa, natomiast 
temat dzialki wyszedl 2 m-ce temu. Pan Prezes ma równiez inne plany i Pan 
powinien wiedziec o tym lepiej, odnosnie terenu spóldzielni, który bedzie chcial 
sprzedac, inaczej zagospodarowac. Stad sa takie jego decyzje. My tez bysmy 
chcieli za darmo, niestety to nie my decydujemy. My jestesmy petentem w 
stosunku do spóldzielni.  
Pan J. Gromek – byla uchwala rady w tej sprawie. 
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Pan I. Kwiecinski – trwaja caly czas negocjacje, my nie mozemy sobie 
pozwolic, ze ktos nas stawia pod murem. To nie jest nasz prywatny biznes, to 
dotyczy mieszkanców. 
Pan D. Ksiazek – to nie zamyka sprawy, aby Wójt prowadzil dalsze negocjacje, 
tylko prosba, zeby rada byla informowana na biezaco o wynikach rozmów. 
Pan I. Kwiecinski – moge Panu obiecac, a przykladem negocjacji jest 
przedszkole w Falentach.  
Pan D. Ksiazek – poddaje uchwale pod glosowanie. Uchwala zostala przyjeta 
glosami 12 za, 1 przeciw. 
 
Ad. 9) 
Uchwala w sprawie upowaznienia Wójta Gminy Raszyn do podpisania 
aneksu do porozumienia miedzygminnego z Miastem Stolecznym 
Warszawa w sprawie powierzenia zadan z zakresu lokalnego transportu 
zbiorowego. 
 
 
Pan D. Ksiazek – komisja budzetu pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly.  
Wobec braku pytan zaproonowal glosowanie.  
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta jednoglosnie – 11 za. 
 
Ad. 10) 
Uchwala w sprawie zmiany uchwaly nr XLIX/266/02 z dnia 25 czerwca 
2002 r. 
 
Pan M. Chmielewski – na jakiej podstawie bedzie sie oceniac czestotliwosc 
wywozu odpadów stalych. 
Pan I.Bienkowski – ta uchwala dot. wywozu nieczystosci plynnych, tj. 
regulamin utrzymania porzadku i czystosci w gminie Raszyn. 
Pan M. Chmielewski – w pkt 2 jest napisane: ustala sie minimalna czestotliwosc 
wywozu odpadów komunalnych stalych z budynków dla osób segregujacych 
odpady raz w m-cu”. 
Pan I. Bienkowski – w tej chwili zostalo to wprowadzone do regulaminu. 
Weryfikacja jest prosta, bo jezeli ktos  ma podpisana umowe, to czestotliwosc 
jest okreslona w umowie. Segregacja tez jest ustalona w umowie. Poniewaz 
zmieniana jest ustawa, to my tez musielismy to zmienic w regulaminie. 
Pan J. Hipsz – wydaje sie, ze ten zapis jest malo relany. 
Pan Wójt – dyrektywy UE sa jednoznaczne i bedziemy musieli prowadzic 
selektywna zbiórke odpadów.  
Pan D. Ksiazek – wobec braku pytan zaproponowal glosowanie. 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta jednoglosnie – 11 za. 
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Ad. 11) 
Uchwala w sprawie planu gospodarki odpadami w Gminie Raszyn. 
 
Pan J. Hipsz – przedstawil wniosek komisji (w zalaczeniu do protokolu). 
Ile kosztowalo to opracowanie i kto je wykonal.  
Pan I. Bienkowski – Instytut Ochrony Srodowiska, koszt 11.500 zl.  
Pan J. Hipsz – w  tym tekscie jest sporo bledów, np. firma Plastmo miesci sie w 
Raszynie. Tak wyszlo, ze musimy to przyjac. Skoro ktos wzial pieniadze za to, 
to powinno to byc zrobione solidnie. Ja bym mógl poprawic, ale ktos wzial 
pieniadze, to niech poprawia. Nie jest ujety w tym planie cmentarz, a smieci ma 
bardzo duzo, Najwiekszych trucicieli w planie jest kilku, a faktycznie jest ich 
duzo wiecej. Wydaje mi sie, ze ten dokument nie jest dobrze zrobiony. 
Pan D. Ksiazek – dlaczego w planie na str. 31 jest podana firma Retman 
Recycling do odbioru makulatury, chyba taka firma jest wybierana w przetargu. 
Na str. 9 dane dotyczace sieci wodociagowej i kanalizacyjne sa na 31.12.2001 r. 
Czy nie powinny byc nowsze. Jest ponadto niezgodnosc z programem malej i 
sredniej przedsiebiorczosci. Tu podane jest, ze siec wodociagowa ma 83,3 km, a 
kanalizacyjna 24,8. W programie siec kanalizacyjna zgadza sie, a wodociagowa 
ma 95,4 km. Róznica jest i nalezy to uporzadkowac. 
Pan I. Kwiecinski – ten plan pozytywnie zostal zaopiniowany przez zarzad 
powiatu pruszkowskiego i województwa mazowieckiego. 
Pan J. Hipsz – co sie stanie, gdy wprowadzimy poprawki i przyjmiemy na 
nastepnej sesji ten plan. 
Pan I. Kwiecinski – mozna przyjac za tydzien, ale chce zwrócic uwage, ze byl 
jeden tydzien, potem drugi i nic to nie dalo. 
Pan D. Ksiazek – wobec braku pytan zaproponowal glosowanie. Uchwala 
poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami – 12 za, 2 wstrzymujace sie. 
 
Ad. 12) 
Uchwala w sprawie wyrazenia zgody na ustanowienie prawa sluzebnosci 
gruntowej. 
 
Pan D. Ksiazek – wobec braku pytan zaproponowal glosowanie. 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta jednoglosnie – 14 za. 
 
Ad. 13) 
Uchwala w sprawie programu rozwoju sredniej i malej przedsiebiorczosci 
w Gminie Raszyn. 
 
Pan Wiktor Zaleski – przedstawiciel firmy Uni – Consult, kieruje zespolem, 
który przygotowywal ten program.  
Nastepnie Pan Wiktor Zaleski omówilo ogólnie program zgodnie z zalaczonym 
do protokolu. 
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Pan J. Karwatowski – bardzo dobrze p.Wójcie, ze zlecil Pan opracowanie tego 
programu. Do tego programu jest potrzebna analiza i synteza lat przeszlych, 
terazniejszych i przyszlych. Ten program zostanie niezrealizoway, ponieaz 
system podatkowy nie gwarantuje pewnosci dla rozwijania firm. Piszac o 
systemie finansowym zapomnieli opracowujacy ten program skorzystac z 
pomocy Banku Spóldzielczego. Jest mozliwe wspieranie malej i sredniej 
przedsiebiorczosci przez Wójta i samorzad lokalny poprzez podatki, bo rada 
uchwala te podatki i te podatki sa pewne, ze wplyna do kasy gminy. Stawiam 
pod rozwage, aby do tego programu sporzadzona zostala analiza przeszlosci, 
terazniejszosci i przyszlosci. Jestem zaproszony do dyskusji o planie 
narodowym w Zwiazku Banków Polskich. 
Pan Wójt – dziekuje za cieple slowa. Poniewaz nie jest mozliwe napisac, który 
bank ma szersza game uslug, bo to tylko klienci moga stwierdzic, proponuje na 
stronie 22 wykreslic caly akapit do strony 23 i wpisac „Banki dzialajace na 
terenie gminy Raszyn oferuja pelna game produktów”. Prosze to potraktowac 
jako autopoprawke. 
Pan J. Karwatowski – chce jeszcze powiedziec, ze jutro jestem zaproszony na 
wreczenia nagrody „Bank Przyjazny dla Przedsiebiorców” nadawana przez 
Krajowy Fundusz Gospodarczy i przez amerykanska Fundacje Wspierania 
Malej i Sredniej Przedsiebiorczosci.  
Pan A. Zareba – male przedsiebiorstwa sa dyskryminowane przez banki. 
Zdolnosc kredytowa takiego przedsiebiorcy jest oceniana gorzej niz pracownika 
na etacie. Sam fakt, ze rozlicza sie w formie ryczaltu ma limit kredytowy do 
smiesznej kwoty. Neutralne decyzje powinny byc takie, zeby nie 
dyskryminowac malych przedsiebiorców.  
Pan W. Zaleski – my proponujemy w tym programie dwa rodzaje rozwiazan w 
tej sprawie. Fundusz Poreczen Kredytowych dla nieco mocniejszych firm i 
wejscie w struktury regionalnych funduszy mikropozyczkowych dla mniejszych 
firm, dzialajacych na uproszczonej ksiegowosci. Wazne jest to, zeby te fundusze 
wsparcia uzupelnialy sie. 
Pan Wójt – ogólnie sie utarlo, ze tworzenie takaich funduszy na poziomie gmin 
jest utopia i dlatego przekazano to do gestii powiatów. Prosze o przyjecie 
zaproponowanego programu. 
Pan J. Karwatowski – Pan Zareba ma racje, normalny system bankowy stawia w 
bardzo niekorzystnym swietle przedsiebiorce. Bank Spóldzielczy stara sie 
wyposrodkowac te wymagania, bo Pana zna, wie czym Pan dysponuje. 
Pan D. Ksiazek – wobec braku pytan zaproponowal glosowanie. 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami – 9 za, 1 
wstrzymujacy sie. 
 
 
 
 



 15 

Ad. 14) 
Uchwala w sprawie okreslenia w drodze regulaminu wysokosci stawek 
dodatków: za wysluge lat, motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki 
pracy i szczególowych zasad ich przyznawania, sposobu obliczania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraznych 
zastepstw, zasad podzialu nagród i innych swiadczen wynikajacych ze 
stosunku pracy dla nauczycieli zatrudnionych w szkolach prowadzonych 
przez gmine Raszyn. 
 
Pan Wójt – przedstawiam Pania Kierownik Referatu Oswiaty, Krystyne Wiecko. 
Pracuje w gminie od 3 stycznia br. Zostala wyloniona w drodze konkursu. Ma 
bardzo duze doswiadczenie w oswiacie, do jej najwiekszych osiagniec nalezy 
wykreowanie, usprawnienie i usamodzielnienie Uniwersytetu w Bialymstoku. 
Pani K. Wiecko – ten regulamin zostal przygotowany przez moja poprzeniczke, 
uzgodniony ze zwiazkami zawodowymi i zaopiniowany przez radców 
prawnych. Przedstawila uzasadnienie zgodne z zalaczonym do uchwaly. 
Pan Wójt – to jest regulamin, który byl oczkiem w glowie Pana 
Przewodniczacego. On byl inicjatorem uscislen tabel przyznawania dodatków, 
które by wykluczaly subiektywna ocene. 
Pan D. Ksiazek – otwieram dyskusje. Sa przedstawiciele zwiazków 
zawodowych, jesli chcecie Panie mozecie zabrac glos. 
Pani A. Starczewska – jestem nauczycielka Szkoly Podstawowej w Raszynie i 
przedstawicielka Zwiazku Zawodowego „Solidarnosc”. Na terenie naszej gminy 
istnieje Zwiazek Zawodowy Pracowników Oswiaty „Solidarnosc” i ZNP. Oba te 
zwiazki spedzily wiele godzin dyskusji nad projektem. Pewne ustalenia zostaly 
podjete. Ten regulamin, który sie teraz ukazal, to nie byly ustalenia ujete. To byl 
pierwowzór. Moze ten poprawiony gdzies sie zapodzial lub zostal wycofany. 
Jestem wyrazicielem opinii wszystkich nauczycieli. Apeluje do radnych aby byl 
ten regulamin uzgodniony z nami. Regulamin, który otrzymalismy w grudniu to 
nie byl to ten, który mysmy opinowali. Jezeli ten regulamin musi byc dzisiaj 
przyjety to prosze, aby odniesc sie do punktu okreslajacego wysokosc srodków, 
na dodatki za wychowawstwo. Obydwa zwiazki prosily o to. 
 Pan D. Ksiazek – jesli chodzi o dodatki za wychowawstwo i za opiekuna stazu 
to faktycznie byly ustalenia o zwiekszeniu. Postawie wniosek o zwiekszeniu do 
100 zl.  
Pan Wójt – tez jestem za tym, ale niestety realia nie pozwalaja na to, poniewaz 
subwencje zostaly ponownie obnizone. My nie obnizamy liczby kadry, ani nie 
blokujemy awansu dla nauczycieli. To co panstwo zabralo, my dolozylismy do 
budzetu oswiaty. Ponownie w styczniu tego roku obnizono o 400 tys. z 
subwencji. Bede wnosil, aby te 400 tys. znalezc w ramach oszczednosci w 
szkolach. Predzej czy pózniej bedziemy sie musieli zastanowic, aby nie opierac 
dzialalnosci szkól na tej rejonizacji która jest. Musimy szukac rozwiazan 
skutecznych, bez zbytniego krzywdzenia placówek. Ten regulamin musi byc 
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uchwalany co roku, a zmieniany na korzysc tyle razy ile to bedzie potrzebne. 
My nie jestesmy tu po to, aby latac dziure budzetowa.  
Pan D. Ksiazek – mój wniosek podtrzymuje. To jest kwota ok. 50 tys. rocznie. 
Nalezy opracowac polityke oswiatowa. Wtedy wyjdzie, czy mamy 
wystarczajaca liczbe nauczycieli czy za malo. 
Pan Wójt – ja jestem calkowicie za, ale jest granica, której nie mozna 
przekroczyc. To co my robimy to dla dyrektorów szkól pole do popisu, czy u 
siebie nie da sie czegos wygospodarowac. 
Pan T. Szwed – troche odbiegamy od tematu, nie damy rady teraz mówic o 
polityce oswiatowej. Jestem sceptyczny, do tej uchwaly, poniewaz ona 
komplikuje sprawe. Tamta uchwala byla prosta sprawa. Ja wiem, ze tu sa oceny. 
To one zawsze beda subiektywne. Po to mamy dyrektorów aby tych nauczycieli 
oceniali. Nie musza miec do tego tabelek, punktów. Ta uchwala obniza pule 
pieniedzy na dodatki motywacyjne z 25% do 20% dla nauczycieli i do 80% dla 
dyrektorów, a bylo 100%. Proponuje, aby jeszcze raz ta uchwale przepracowac. 
Nie znam opinii dyrektorów. Wszystko byloby dobrze, gdyby dyrektorzy dali na 
pismie swoje opinie. 
Pan Wójt – to bylo na komisji omawiane. to jest tylko kwestia zaangazowania w 
prace. To bylo, dyrektorzy zaakceptowali takie wysokosci. 100% dodatek jest 
niegodziwie wysoki.  
Pan T. Szwed – to jest fakt, ze nastepuje obnizenie, mam przed soba stara 
uchwale. 
Pan Wójt – kiedys to polegalo na tym, ze nie dawanie dodatku motywacyjnego 
mialo charakter represyjny. W tym wypadku niestety dyrektor bedzie musial 
jasno przedstawic w formie graficznej. Nauczyciel niezadowolony bedzie mógl 
wziac taka ocene i pójsc do zwiazków zawodowych i powiedziec, ze nie zgadza 
sie z ocena. 
Pan D. Ksiazek – gdy robilismy analize z ówczesna Pania Walczuk, to 
wykorzystanie tej puli pieniedzy bylo w granicach 60-70%. Tak, ze jest ta 
rezerwa i nie ma obawy, ze którys z dyrektorów straci. Natomiast dla 
nauczycieli bylo do 25%. Jezeli bysmy pozostawili do 25% to Wójt móglby 
zaproponowac 10%. Gdyby bylo zapisane 25% to co innego. Ja podtrzymuje 
swój wniosek.  
Pani G. Zaboklicka – ja stawiam wniosek o zamkniecie dyskusji i skierowanie 
tej uchwaly do zaopiniowania przez komisje oswiaty. Uwazam, ze zostalo to 
pominiete. Ta sprawa powinna byc przedyskutowana z dyrektorami, 
przedstawicielami zwiazków, a nie od razu na sesji glosowana. Powinna komisja 
przedstawic wnioski.  
Pan Wójt – cenie sobie Pani uwagi. Regulamin jest od dawna w radzie. Na 
poprzedniej sesji panstwo równiez wiedzieli, ze ma byc uchwalany. Jezeli by 
Pani dolozyla checi zapoznania sie z nim to rozumialbym w tej chwili dyskusje. 
Ale tak, to rozumiem Pani radna, kolejny raz chcialaby zrzucic. Chce zwrócic 
uwage, ze dokument ten musi zostac w koncu przyjety. Dlatego, ze w 
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przeciwnym razie nie bedzie mozna dac dodatków motywacyjnych, 
mieszkaniowych. Prace nad tym projektem trwaly bardzo dlugo i tylko jesli 
chcialoby sie, to mozna bylo w tych pracach uczestniczyc. Ja rozumiem tez i 
dostalem sygnaly, ze kwestie, które tu sa zawarte trudno zeby rozstrzygala rada, 
bo tak naprawde to one dotycza zupelnie innego gremium. W duzej mierze 
panstwo nie maja pojecia o tym w jaki zawilej materii sie poruszaja, bo 
wewnatrz trzech ustaw, czesto nawet wykluczajacych sie. Dlatego prosze o 
przeglosowanie tej uchwaly. 
Pani G. Zaboklicka – Panie Wójcie, ja jestem tylko czlonkiem komisji oswiaty, 
nie boje sie pracy i biore udzial w kazdej komisji. Nie boje sie dyskusji i nie 
boje sie pracy. Chetnie bym sie temu przyjrzala, uwazam, ze jest to problem, 
który powinien byc przede wszystkim rozpracowany na komisji. A Pan nas 
zaczyna lekcewazyc, pomijac prace komisji i jezeli Pan chce jednoosobowo, 
jako wladza wykonawcza cos postanowic to prosze w swoim imieniu, w ogóle 
nie pytac rady. 
Pan D. Ksiazek – to ostatni glos, przystepujemy do przeglosowywania wniosku 
najdalej idacego tj. p.Zaboklickiej.  
Pan Wójt – chcialem cos powiedziec, ale pozwole sobie nie komentowac juz 
Pani wystapienia. Bo Pani brak stanowiska co do tego, czy chce Pani pracowac i 
zabierac glos, czy nie na dzisiejszej sesji. Dotykamy niestety czegos, co w 
chorobie nazywa sie schizofrenia, bo raz Pani chce, raz nie, ja juz nie wiem w 
tym momencie. 
Pan D. Ksiazek – poddaje pod glosowanie wniosek p.Zaboklickiej.  
Pani Kierownik Ref.Oswiaty – jak tego nie przyjmiemy nie pójda dodatki 
mieszkaniowe, bo tego nie naliczymy.  
Pan A. Zareba – mam prosbe do p.Zaboklickiej aby dokonala rachunku 
sumienia, czy skierowanie na komisje cos zmieni. Musielibysmy to wszystko 
gruntownie przerabiac, konsultowac. Nie róbmy pozornych dzialan, jesli nie 
przyniosa zadnego skutku.  
Pani Kierownik – projekt byl przygotowany przez poprzednia Pania Kierownik, 
czekal na przyjecie. Zwiazki zawodowe wypowiedzialy sie. Jezeli decyzji 
dzisiaj nie bedzie, to dodatków mieszkaniowych nauczyciele nie dostana. 
Pan Wójt – prosze radna o wycofanie wniosku i przeglosowanie uchwaly. 
Pan D. Kuc – ja tez bym sie przylaczyl do prosby Wójta, aby Pani radna 
wycofala swój wniosek. Wójt zadeklarowal, ze do konca tego roku szkolnego 
mozliwosci finansowych nie ma, ale od nowego sprawa jest otwarta. Nie 
przyjecie tego regulaminu spowoduje dosc powazne, niepotrzebne 
konsekwencje finansowe dla trudnego zawodu nauczyciela. 
Pan T. Szwed – tu chodzi o pewna zasade, bo procedowanie nad regulaminem 
nie jest do konca jasne. Pracuje sie od pól roku i nigdy ta uchwala nie wchodzila 
na obrady komisji. Nauczycielom placi sie z góry, wiec na jakiejs podstawie 
dostali za styczen pieniadze. 
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Pani Kierownik – dodatki motywacyjne sa do konca marca, mieszkaniowe od 1 
stycznia zmieniane. Kazdy dodatek jest w innym terminie. Dodatki 
mieszkaniowe nie zostaly wyplacone gdyz nie bylo regulaminu. 
Pan Wójt – Przewodniczacy Komisji stwierdzil, ze nie ma wiedzy  w tym 
temacie. To jest tak zawily temat, ze jak my dotykamy tego tematu to musimy 
prosic o opinie radcy prawnego kuratorium. Dyrektorzy tez musza miec 
dokument na podstawie którego beda wyliczac wynagrodzenie. 
Pani G. Zaboklicka – ja absolutnie nie mialam na mysli nikogo krzywdzic, 
chodzi tylko o forme. Jezeli ja slysze, ze od polowy roku ten regulamin jest 
omawiamy, a komisja oswiaty nie obradowala nad tym, to dlatego podnosze ta 
kwestie. Jaka jest opinia Przewodniczacego Komisji Oswiaty w tej sprawie. 
Pan T. Porecki – pamietam jak sprawa byla wczesniej omawiana, jeszcze z 
poprzednia kierowniczka oswiaty, bylo spotkanie z dyrektorami, który sie w tej 
sprawie wypowiadali. Uwazam, ze nie jestem znawca tematu, zeby móc sie w 
tym wzgledzie wypowiadac.  
Pan D. Kuc – przeglosujmy to, a zycie skonfrontuje ten regulamin. Przeciez w 
miedzyczasie mozna go zmienic. 
Pani G. Zaboklicka – wycofuje swój wniosek. 
Pan D. Ksiazek – ja jednak wnioskuje o przeglosowanie mojego wniosku o 
podwyzszenie dodatku za wychowawstwo w szkolach i przedszkolach na 100 zl.  
Pan Wójt – to niestety zburzy budzet tych szkól. Szkoly maja wyliczony budzet 
co do zlotówki. Rozumiem, ze Pan to robi dla dobra nauczycieli, jest to pewien 
gest, a mozliwe, ze i polityczny, poprawny z Pana punktu widzenia, ale z punktu 
widzenia budzetu szkól jest to bardzo nierozwazne. 
Pan D. Ksiazek – konsekwencje beda takie, ze trzeba bedzie po prostu dolozyc. 
Panie Wójcie, zawsze Pan mówil, ze sa pieniadze. 
Pan Wójt – sa pieniadze w odpowiednich paragrafach na okreslone cele. Nie 
bedzie tu mojej zgody, bo ja odpowiadam za budzet. Pan uprawia polityke a ja 
odpowiadam za budzet gminy, wiec wnosze o przeglosowanie na „nie” 
poprawek wnoszonych przez Pana Przewodniczacego.  
Pan A. Zareba – Panie Przewodniczacy ja rozumiem, ze Pan jako glówny twórca 
regulaminu, Pan go zna. Tego typu poprawki powinny byc przedyskutowane ze 
skarbnikiem. Taka poprawka jest niezrozumiala dla mnie. 
Pan D. Ksiazek – ja wnioskowalem wtedy o zwiekszenie, ale Pan Wójt stal na 
takim stanowisku i zostalo to nie zmienione. Natomiast wniosek moge zglosic. 
Trzeba tylko go przeglosowac. 
Nastepnie poddal pod glosowanie swój wniosek. 
Wniosek poddany pod glosowanie nie zostal przyjety glosami – 3 za, 4 przeciw, 
2 wstrzymujace sie. 
Nastepnie zaproponowal glosowanie uchwaly. 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta jednoglosnie – 9 za.  
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Pan A. Zareba – czy wobec tego, ze gmina nasza jest gmina wiejska to 
subwencja jest wyzsza. 
Pan Wójt – tak wyzsza. 
Pan T. Szwed – ja licze, ze ta uchwala na te punkty w praktyce sie nie sprawdzi. 
To spowoduje stosy papierów, ankiety itd. 
Pan Wójt – tez o tym myslelismy, ale to spowoduje, ze nauczyciel bedzie mógl 
poprosic o wizualizacje w formie tabeli swoich osiagniec. Przynajmniej dowie 
sie z czego jego szef jest niezadowolony.  
 
Ad. 15) 
Informacja na temat mozliwosci pozyskania srodków z funduszy 
strukturalnych z Unii Europejskiej, pomocowych  z WFOSiGW. 
 
Pan Ryszard Malinowski przedstawil informacje na temat pozyskanych srodków 
dla gminy (informacja zalaczona do protokolu). 
Pan K. Choromanski – Pan informujac o budowie wodociagu w Falentach 
pomylil sie, bo Falenty maja wodociag, chodzilo pewnie o Falenty Duze i 
Nowe. 
Pan T. Szwed – odnioslem wrazenie, poznajac sprawe po wypowiedzi Pana 
Kierownika, ze dobrze, ze istnieje Wojewódzki Fundusz, bo bez niego raczej 
cienko bysmy przedli. Czy istnieje sumaryczne zestawienie srodków, które 
uzyskalismy z pozyczek i dotacji z tych Funduszy. 
Pan R. Malinowski – po podliczeniu przekaze taka informacje Panu. 
Pan Wójt – pozyczki z WFOS otrzymuja tylko te gminy, które maja pewna 
sytuacje finansowa, a te kwoty, które sa umarzane nalezy traktowac jako 
dotacje. 
Pan J. Gromek – w planach budzetu ciagle sie powtarzaja Falenty, a nic sie nie 
mówi o Falentach Duzych i Nowych. W ul.Falenckiej wodociag jest polozony 
od 2003 r., a ludzie sie do niego nie podlaczaja., bo nie wiedza, czy moga. Jak to 
jest robione, ze wodociag jest prowadzony a mieszkancy nawet nie wiedza, ze 
moga sie podlaczyc.  
Pan Wójt – Pan te pytania zadawal jakisc czas temu .Tam nie ma problemu, bo 
ludzie sie podlaczaja. 
Pan D. Ksiazek – z tego co wiem, taka sama sytuacja byla w Sekocinie Starym i 
byl przetarg organizowany przez Pana Wójta na projekt przylaczy. Wiec jezeli 
w Sekocinie Starym mozna bylo cos takiego zrobic, to dobrze byloby nie 
róznicowac ludzi i zrobic to samo w Falentach Nowych. 
Pan Wójt – ale wówczas spiecie wody dla calej gminy trwaloby do 2020 roku, 
dlatego, ze bardzo czesto jest tak, ze ktos uzgadnia przebieg przylacza i potem 
sie z tego wycofuje. Albo nie mozna znalezc wlasciciela gruntu. Tu sa bardzo 
zlozone problemy. 
Pan D. Ksiazek – zdajemy sobie sprawe z tego, ze trzeba ten problem 
pokonywac, to zajmuje duzo czasu. Tylko mówie tu o jednej rzeczy, ze w 
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Sekocinie St. bylo to mozliwe. Wiec jezeli tak, a wg wczesniejszych Pana 
deklaracji w ogóle to nie bylo mozliwe i mówil Pan, ze dzialania poprzedniego 
zarzadu byly zle, a teraz sie nagle okazalo, ze mozna tak robic. 
Pan Pawlikowski – rozmawialem z Panem Wójtem i czy sa jakies fundusze 
przewidziane na budowe oczyszczalni w Dawidach. 
Pan Wójt – nie odpowiem Panu na to, dlatego, bo odpowiedzialem Panu w 
czasie przerwy i po prostu uwazam to w tym momencie troche za kpine z mojej 
osoby. Jezeli Pan chce to moze Pan jeszcze raz zadac to pytanie i jezeli Pan 
chce, to mozemy zaprosic Panu jeszcze wieksze quorum. Odpowiedzialem 
Panu, ze  w momencie, gdy zalatwimy sprawe przylaczenia do wody, to 
zabierzemy sie za oczyszczalnie. Tak samo jak powiedzialem Panu, ze jak 
bedziemy wiedzieli co i jak to wlozymy pieniadze na rozwiazania koncepcyjne 
gospodarki sciekowej na terenie Dawid i Lad w oparciu o oczyszczalnie 
scieków w Spóldzielni w Dawidach. Ja rozumiem, ze Pan musi zadawac to samo 
pytanie po kilkakroc. 
 
Ad. 16) 
Zamkniecie obrad. 
 
Pan D. Ksiazek – wobec braku pytac zamknal obrady XLIV Sesji Rady Gminy 
Raszyn.   
 
 
 
Protokolowala: 
Irena Srebrzynska  
 
  
  

 


